
 1 

 

UNIDADE 8. ACTIVIDADES DE REPASO 
 

1. Traduce as seguintes frases e analiza os tipos de infinitivo que hai nelas. 

a) Ἀυτόχθονες δοκεῖν ἐµοί εἰσι. 

b) Οὔτε αὐτὸς ἔφη ἑκὼν εἶναι δουλεύσειν. 

c) Ἀντίγονος τὸ Εὐµένους σῶµα τοῖς συγγενέσι ἔδωκε1 θάψαι. 

d) Παρέχω ἐµαυτὸν τῷ ἰατρῷ τέµνειν καὶ καίειν. 
13ª pers. sing. de aor. ind. act. de δίδωµι dar 

 
2. Traduce as seguintes frases e explica que tipo de participios son. 

a) Ἔπαυσε τοὺς συµµάχους ἀφισταµένους. 

b) Ἀπείποιµεν (opt. de ἀπεῖπον renunciar) ἂν ἀκούοντές τε καὶ λέγοντες εἰ πάσας 
τὰς τοιαύτας πράξεις ἐξετάζοιµεν. 

c) Παρέχον δὲ τῆς Ἀσίας πάσης ἄρχειν εὐπετέως, ἄλλο τι αἱρήσεσθε; 

d) Εἰρηµένον δ’ αὐταῖς ἀπαντᾶν ἐνθάδε βουλευσοµέναις οὐ περὶ φαύλου 
πράγµατος εὕδουσι καὶ οὐχ ἥκουσιν. 

e) Οὗτος οὖν ἀφικόµενος συνεξαιρεῖ αὐτοῖς Σελλασίαν· καὶ τοῦτο πράξας 
ἀπέπλευσεν οἴκαδε. 

f) ∆ιογένες θεασάµενός ποτε παιδίον χερσὶ πῖνον, ἐξέρριψε τῆς πήρας τὴν 
κότυλην, εἰπών· «παιδίον µε νενίκηκεν εὐτελείᾳ». 

g) Ἐπαµεινώνδας Θηβαῖος ἰδὼν στρατόπεδον µέγα καὶ καλὸν στρατηγὸν οὐκ 
ἔχον· «ἡλίκον, ἔφη, θηρίον1, καῖ κεφαλὴν οὐκ ἔχει». 

1 Voc. exclamativo Que gran fera! 

 
TEXTO 

OS FOCENSES E ARGANTONIO 
 

Ataque dos reis persas á cidade de Focea e viaxes dos focenses a Occidente, onde 
toman contacto con Tartesos e co seu rei Argantonio. 
 
Πρώτῇ δὲ Φωκαίᾳ Ἰωνίας ἐπεχείρησε1. Οἱ δὲ Φωκαιεὶς οὗτοι ναυτιλίαις µακραῖς 
πρῶτοι Ἕλλήνων ἐχρήσαντο, καὶ τόν τε Ἀδρίαν καὶ τὴν Ἰβηρίαν καὶ τὸν Ταρτησσὸν 
οὗτοι εἰσι οἱ καταδείξαντες2· ἐναυτίλλοντο δὲ οὐ στρογγύλαις ναυςὶ ἀλλὰ 
πεντηκοντέροις. 

Heródoto, Historias 1. 162-163 
1 O suxeito é Hárpago, xeneral de Ciro. 
2 Part. aor. act. de καταδείκνυµι descubrir. 
Actividades 

o Descubre en que parte de Iberia estaba o reino de Tarteso. 
o Que complemento é Ἕλλήνων? 
o Analiza sintacticamente καταδείξαντες e di cal é o seu complemento. 
o Cita algunhas palabras da nosa lingua relacionadas etimoloxicamente 

con µακραῖς. 
o Traduce o texto. 
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UNIDADE 8. ACTIVIDADES DE REPASO. 
SOLUCIONARIO 

 

1. Traduce as seguintes frases e analiza os tipos de infinitivo que hai nelas. 
a) Ἀυτόχθονες δοκεῖν ἐµοί εἰσι. 
b) Οὔτε αὐτὸς ἔφη ἑκὼν εἶναι δουλεύσειν. 
c) Ἀντίγονος τὸ Εὐµένους σῶµα τοῖς συγγενέσι ἔδωκε θάψαι. 
d) Παρέχω ἐµαυτὸν τῷ ἰατρῷ τέµνειν καὶ καίειν. 
 
a) Ao meu parecer, son autóctonos. Absoluto. 
b) E el dixo que non sería escravo voluntariamente. Absoluto. 
c) Antígono entregou o corpo de Eumenes aos parentes para que o sepultasen. 

Finalidade. 
d) Entrégome ao médico para que corte e queime. Finalidade. 

 
2. Traduce as seguintes frases e explica que tipo de participios son. 

a) Ἔπαυσε τοὺς συµµάχους ἀφισταµένους. 
b) Ἀπείποιµεν (opt. de ἀπεῖπον renunciar) ἂν ἀκούοντές τε καὶ λέγοντες εἰ 

πάσας τὰς τοιαύτας πράξεις ἐξετάζοιµεν. 
c) Παρέχον δὲ τῆς Ἀσίας πάσης ἄρχειν εὐπετέως, ἄλλο τι αἱρήσεσθε; 
d) Εἰρηµένον δ’ αὐταῖς ἀπαντᾶν ἐνθάδε βουλευσοµέναις οὐ περὶ φαύλου 

πράγµατος εὕδουσι καὶ οὐχ ἥκουσιν. 
e) Οὗτος οὖν ἀφικόµενος συνεξαιρεῖ αὐτοῖς Σελλασίαν· καὶ τοῦτο πράξας 

ἀπέπλευσεν οἴκαδε. 
f) ∆ιογένες θεασάµενός ποτε παιδίον χερσὶ πῖνον, ἐξέρριψε τῆς πήρας τὴν 

κότυλην, εἰπών· «παιδίον µε νενίκηκεν εὐτελείᾳ». 
g) Ἐπαµεινώνδας Θηβαῖος ἰδὼν στρατόπεδον µέγα καὶ καλὸν στρατηγὸν 

οὐκ ἔχον· «ἡλίκον, ἔφη, θηρίον1, καῖ κεφαλὴν οὐκ ἔχει». 
 
1 Voc. exclamativo Que gran fera! 
 

a) Puxo fin ao distanciamento dos aliados. Predicativo do CD. 
b) Renunciariamos a escoitar e a falar, se examinásemos todas as accións 

parecidas. Predicativos do suxeito.  
c) Séndovos posible dominar doadamente toda Asia, ides elixir outra opción? 

Acusativo absoluto. 
d) Téndolles sido dito que viñesen aquí a deliberar sobre un asunto non pequeno, 

dormen e non chegan. Acusativo absoluto e apositivo do CI con valor final. 
e) Este, chegando, axúdalles a conquistar Selasia; e despois de facer iso puxo 

rumbo á súa patria. Apositivos do suxeito. 
f) Dióxenes, observando nunha ocasión un neno beber coas mans, tirou da súa 

alforxa a escudela, dicindo: "un neno venceume en sinxeleza". Apositivo - 
predicativo - apositivo. 

g) O tebano Epaminondas, vendo a un exército grande a pesar de que non tiña un 
bo xeneral, dixo: "Qué gran fera, pero non ten cabeza!". Apositivos, do suxeito 
e do CD do primeiro participio. 
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TEXTO 

OS FOCENSES E ARGANTONIO 
 

Ataque dos reis persas á cidade de Focea e viaxes dos focenses a Occidente, onde 
toman contacto con Tartesos e co seu rei Argantonio. 
 
Πρώτῇ δὲ Φωκαίᾳ Ἰωνίας ἐπεχείρησε1. Οἱ δὲ Φωκαιεὶς οὗτοι ναυτιλίαις µακραῖς 
πρῶτοι Ἕλλήνων ἐχρήσαντο, καὶ τόν τε Ἀδρίαν καὶ τὴν Ἰβηρίαν καὶ τὸν 
Ταρτησσὸν οὗτοι εἰσι οἱ καταδείξαντες2· ἐναυτίλλοντο δὲ οὐ στρογγύλαις ναυςὶ 
ἀλλὰ πεντηκοντέροις. 

Heródoto, Historias 1. 162-163 
1 O suxeito é Hárpago, xeneral de Ciro. 
2 Part. aor. act. de καταδείκνυµι descubrir. 
Actividades 

a. Descubre en que parte de Iberia estaba o reino de Tarteso. 
b. Que complemento é Ἕλλήνων? 
c. Analiza sintacticamente καταδείξαντες e di cal é o seu 

complemento. 
d. Cita algunhas palabras da nosa lingua relacionadas 

etimoloxicamente con µακραῖς. 
e. Traduce o texto. 

a. Segundo todos os indicios estaba situado no sueste da península Ibérica. Grazas á 
explotación de minas de ouro e prata e ao seu comercio cos fenicios, o pobo tartésico 
alcanzou un grao de riqueza e desenvolvemento admirado polos historiadores gregos. 
As localizacións dos poboados durante o Bronce Final Tartésico teñen lugar en zonas 
elevadas, aínda que non é característica definitoria. Si a é a súa proximidade ás vías 
marítimas e terrestres que intercomunicaban localidades de produción metalúrxica. As 
vivendas destes poboados estaban formadas por cabanas de planta oval e circular con 
alzado de adobe ou tapia e cuberta con material vexetal e, polo tanto, perecedoiro. Este 
tipo de edificacións constatouse na maioría dos depósitos tartésicos protagonistas da 
época como son Setefilla (Sevilla), San Bartolomé de Almonte (Huelva), Carambolo 
(Sevilla). Poboados fundados entre os séculos X e IX a.C. Neste período precolonial 
non había un urbanismo definido dentro dos poboados; as casas levantábanse sen 
ningún trazado previo, sen unha división funcional, polo que dependendo do tipo de 
edificio ou actividade levantábase nun lugar ou outro, sen planificación ningunha do 
trazado de rúas e prazas. O que si se testemuña nestes incipientes poboados é a 
presenza de cabanas de maior tamaño que as demais, como por exemplo as cabanas de 
Montemolín (Sevilla) ou San Bartolomé de Almonte (Huelva). 

b. É xenitivo complemento partitivo de πρῶτοι. 

c. Participio atributivo concertando con οὗτοι. Os seus complementos directos son: καὶ 
τόν τε Ἀδρίαν καὶ τὴν Ἰβηρίαν καὶ τὸν Ταρτησσὸν. 

d. O primeiro elemento de composto macro- 'grande, longo', que xa está presente en 
compostos antigos como µακρό-βιος lonxevo, µακρο-θυµία magnanimidade. Con este 
primeiro elemento fórmanse: macrobiótico, macrocéfalo de µακροκέφαλος, 
macrocosmos, macroeconomía, macromolécula, macroscópico, macrospora (cun 
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segundo elemento σπορά semente). 

e. Harpago atacou primeiro Focea de Jonia. Eses foceos, por certo, foron os primeiros 
gregos que realizaron longas viaxes por mar e son eles os que descubriron o Adriático, 
Tirreno, Iberia e Tarteso. Non navegaban en naves mercantes, senón en pentecónteros 
(naves de cincuenta remeiros). 
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